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محمد علیخانی:

خط ۶ و ۷ متروی تهران 
همچنان با مشکلاتی روبرو است

  پس از نرسیدن سیب و گلابی های برجام؛ 

روحانی به دنبال برداشتِ
» خیار «  از باغچه  ترامپ !

سرقت در حصارک 
بالا همه را کلافه 

کرده، آیا فریادرسی 
هست ؟

6 بازی، پنج برد و یک امتیاز 
اختلاف با صدر جدول؛

امپراطوریِ افشین
در چین

انواع روش های تحقیقات بازار 
سنتی و دیجیتال؛

از »مشاهدات میدانی« 
تا »داده های کلیکی« 48۷
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خبری

بزرگ شو پسر... 
قدیم تر ها وقتی شاگردی 
در  کار  چندسال  از  بعد 
می  خودش  حجره،  یک 
خواست حجره دار شود، تا 
اوستاباشی رخصت نمی داد، 
بازار اجازه نمی داد این فرد، 

حجره دار شود.
این روزها که مرام و معرفت و آدابی اینچنینی کمرنگ 
یاد  را  شده، همین که شخصی، احساس می کند کار 
گرفته، می خواهد خودکفا شود و پا بگذارد جا پای بزرگتر 
ها. حالا در ورزش برای باشگاهی که زحمت کشف یک 
استعداد و پرورش او را به دوش می کشد، حقی قائل شده 
اند به عنوان حق رشد که بر اساس تعرفه ای از سوی 
فدراسیون توسط باشگاه خریدار بازیکن به باشگاه اول 
پرداخت می شود. البته این تربیت و آموزش در مشاغل 
کار  تازه  گویندگان  مثالش همین  دارد.  وجود  مختلف 
تلویزیون. این حرفه همانطور که از اسمش پیداست با 
کلمات و عبارات و گفتار گره خورده و لازم است یک 
گوینده به ویژه مجری یک برنامه زنده، مطالعات زیادی 
در ادبیات داشته باشد و از به کار بردن الفاظ عامیانه تا 
حد ممکن پرهیز کند. علی الخصوص به کار بردن کلماتی 
که بار معنایی زیبایی ندارند باید خط قرمز گفتار این 

افراد باشد.
در میان گویندگان ورزشی، افرادی با گذشته ای درخشان 
می شناسیم که حرف حرف کلامشان با اندیشه و مطالعه 
بیان می شود بهترین نمونه این مساله را در پیشکسوتان 
این حرفه می توان پیدا کرد. اما در جمع تازه گویندگان 
گویشی  ادبیات  متاسفانه  ورزشی،  گویندگان  ویژه  به 
مناسبی نمی بینیم. بعضی هایشان که مرجع اطلاعاتشان 
ویکی پدیاست، بعضی که جملات قصارشان شهره عام 
و خاص است. بعضی هم در برنامه زنده با کنایه و الفاظ 
نامناسب صحبت می کنند. این آخری را همین دیشب 
در شبکه سه می توانستید ببینید وقتی گوینده در گفتگو 
با مدیرعامل باشگاه ذوب آهن، می گوید شما که این 

کاره اید.
آقای گوینده ظاهرا شما علیرغم اینکه در کنار یکی از 
بهترین و مودبترین گویندگان سیما به قول خودتان رشد 
کرده اید اما ظاهرا فوت آخر را نیاموخته اید. دلسوزانه 
به شما پیشنهاد می کنم بروید نزد اساتید فن و کار را  
کامل بیاموزید و بعد ادعای گویندگی، آن هم در برنامه 

زنده داشته باشید.

سرمقاله

دکتر علی  ساجدی

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: 
یون  بیمارستان  اولین  اجرایی  عملیات 
درمانی کشور و غرب آسیا در البرز بسرعت 

در حال پیشرفت است.
از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل 

بازدید  در  شهبازی  البرز،  استانداری 
رییس سازمان انرژی اتمی کشور از اولین 
با  البرز  یون درمانی کشور در  بیمارستان 
اشاره به اینکه در این برهه به لطف خدا 
در  ام شاهد دستاوردی  کاری  روز  هر  در 
امروز  افزود:  ام،  بوده  اسلامی  ایران  سایه 
بسیار متفاوت تر بود چراکه با حضور دکتر 
ایران  اتمی  انرژی  رییس سازمان  صالحی 
خورده  رقم  البرز  در  ارزشمندی  توفیق 

است.
وی ادامه داد: کاری مشترکی که فرزندان 
میهن اسلامی در مجموعه وزارت بهداشت 
با پشتیبانی متخصصان سازمان  و درمان 
انجام دادند، منتج به آغاز عملیات اجرایی 
اولین بیمارستان درمان هسته ای پزشکی 
کشور در استان البرز و هفتمین در جهان 

شد.
تواند  می  بیمارستان  این  گفت:  شهبازی 
و  سلامت  تامین  در  مهمی  بسیار  نقش 
و  العجلاج  صعب  های  بیماری  درمان 

لاعلاج مردم کشور ایفا کند.
وی افزود: بیش از ۸۰ درصد بنیه تحقیقات 
های  نهاده  بخش  در  ایران  کشاورزی 
البرز  استان  در  کشور  دامی  و  کشاورزی 

مستقر است.
برداری  بهره  با  کرد:  اضافه  البرز  استاندار 
صنعت  یک  بعنوان  ای  هسته  صنعت  از 

پیشتاز و پیشرو در دنیا، عملیات اجرایی  
این بیمارستان در استان البرز آغاز شده و 
امید است با همین سرعت بزودی اسباب 

تامین آرامش و سلامت مردم باشد.
راستای  در  استانی  مسئولان  گفت:  وی 
هیچ  از  مهم  امکان  این  تکمیل  تسریع 

تلاشی فروگذار نخواهند کرد. 
های  بینی  پیش  براساس  افزود:  شهبازی 
صورت گرفته، برای تکمیل این بیمارستان 
نیاز  اعتبار  از ۲ هزار میلیارد تومان  بیش 

است.
در  را  ایران  البرز،  در  مرکز  این  احداث 
چنین  دارای  که  جهان  کشور   ۶ ردیف 
مرکز درمانی برای درمان سرطان هستند، 
این  اتریش که در  قرار می دهد و کشور 
پروژه با جمهوری اسلامی ایران همکاری 
اختیار  را در  ترین آن  می کند، پیشرفته 
با  همکاری  برای  برجام  از  پس  که  دارد 
ایران در این زمینه اعلام آمادگی کرده و 

وارد عرصه شده است.
و  تولید  توسعه  با  همزمان  حوزه،  این  در 
انواع رادیو داروها که عمدتا جهت  عرضه 
استفاده در تشخیص سرطان بکار می روند، 
ایجاد مرکز یون درمانی به عنوان پیشرفته 
مردم  استفاده  برای  درمانی  مرکز  ترین 
ایران در دستور کار نظام مقدس جمهوری 

اسلامی ایران قرار گرفته است.

استاندار البرز: 

احداث اولین بیمارستان یون درمانی کشور و غرب آسیا
 در البرز به سرعت در حال پیشرفت است

نقل  و  حمل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
اینکه  علیرغم  گفت:  تهران  شهر  شورای 
اقداماتی در راستای ایمن سازی خط ۶ و ۷ 
مترو تهران انجام شده است اما این و خط 

همچنان با مشکلاتی روبرو هستند.
ارائه گزارش یک ساله  در  علیخانی  محمد 
کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
تهران گفت: ابتدا باید به این نکته اشاره کنم 
که پروژه های زیادی در شهر تهران در حال 
انجام است که البته بخشی از پروژه ها در سال 
گذشته به اتمام رسید و هم اکنون برنامه ریزی 
برای اتمام تعدادی از پروژه ها در سال جاری 

صورت گرفته است.
وی تصریح کرد: آن چیزی که متاسفانه به آن 
دامن زده شده این است که عنوان می شود در 
حال حاضر در شهر پروژه ای انجام نمی شود 
بخشی زیادی از این مطالب فضاسازی است 
و همانطور که بیان شد، پروژه های زیادی در 

حال کار است.
نقل  و  حمل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
شورا  کار  البته  گفت:  تهران  شهر  شورای 
اجرایی نیست و مبنای مردم کار اجرایی است 
فعالیت های  بیشتر  تهران  شهر  شورای  اما 
کارهای  و  دارد  برعهده  را  سیاستگذاری 
طول  در  است.  شهرداری  عهده  به  اجرایی 
یک سال گذشته اقدامات بسیاری در شورای 
شهر تهران صورت گرفته که به جز بررسی و 
تصویب طرح ها و لوایح در این کمیسیون، 

اقدامات بسیاری در حوزه عمران، حمل و نقل 
و ترافیک انجام گرفته است.

وی گفت: در بخش عمران می توان به کارهای 
مهمی از جمله پایش مسیل ها و رودخانه ها 
در شهر تهران اشاره کرد که در پی این اتفاق 
مهم علیرغم بارش ها در اوایل سال اخیر شاهد 
سیل در تهران نبودیم و این اقدام به دلیل 
پایش در مسیر مسیل ها بود. یکی از مواردی 
داشتند  انتقاد  آن  به  تهران  شهروندان  که 
وضعیت آسفالت خیابان ها بوده است که در 
پی آن شهرداری تهران اقدام به آسفالت ریزی 

در معابر شهر تهران کرده است.
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 
چند  زمینه  همین  در  افزود:  تهران  شهر 
کارخانه آسفالت سازی شهرداری تهران که در 
سال های گذشته تعطیل شده بودند مجددا 
فعالیت خود را آغاز کردند و اقدام به توزیع 
آسفالت باکیفیت کردند که در همین زمینه و 
با توجه به توزیع آسفالت توسط کارخانه های 
مبلغ ۲۰۰  تهران،  آسفالت سازی شهرداری 
از همین محل  تومان صرفه جویی  میلیارد 
انجام گرفته است. با توجه به برنامه ریزی انجام 
شده تا پایان سال یک میلیون تن آسفالت در 
معابر شهر تهران ریخته خواهد شد که اعتبار 

آن 5۰۰ میلیارد تومان خواهد بود.
وی افزود: کمیسیون عمران و حمل و نقل 
مختلف  حوزه های  در  تهران  شهر  شورای 
خطرناک ،  گودهای  شناسایی  جمله  از 

و  تعمیر  شهر،  ساختمان های  ایمن سازی 
نگهداری پل ها و تونل ها و ... اقداماتی انجام 
داده است. در بخش حمل و نقل نیز اقدامات 
موثری انجام شده که از آن جمله می توان 
به تصویب لایحه عوارض تردد خودروها در 
ایمن سازی  هوا،  آلودگی  کاهش  محدوده 
خطوط ۶ و ۷ مترو اشاره کرد که البته هنوز 
مشکلاتی در خط ۶ و ۷ وجود دارد که در 

آینده برطرف خواهد شد.
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 
شهر تهران به فعالیت های مجدد مجتمع های 
ایستگاهی مترو اشاره کرد و گفت: با توجه به 
سیاست مدیریت شهری 4۲ درصد از بودجه 
9۸ شهرداری تهران صرف حوزه حمل و نقل 
ترافیک و عمران شده است تا بتوانیم شاهد 

رضایت بیشتری از شهروندان باشیم.

علیخانی:

خط ۶ و ۷ متروی تهران همچنان با مشکلاتی روبرو است

دیكتاتور دزد
برتر  لیگ  هفته  اولین  در 
بازیکن و مربي  فوتبال چهار 
نظرشان  و  عقیده  ابراز  براي 
در خصوص فوتبال به کمیته 
یکي  شدند  احضار  انظباطي 
ندارد  کیفیت  ها  توپ  گفته 
ساماني  و  سر  بي  به  دومي 
ورود و خروج اعتراض کرده و 

سومي و چهارمي هم...
رئیس کمیته انضباطي در سیماي جمهوري اسلامي ایران 
مي گوید مي خواهیم کله گربه را درب مطبخ بکنیم )نقل 
به مضمون(. به عبارتي مي شود گفت که: دروغ و تهمت در 
اجتماع، دزدي در اقتصاد، خودکامگي در فرهنگ، منیت در 
ورزش، جنایت در درمان، بي شرفي در عمران، خیانت در 
شوراها و پارلمان ها و هرزگي در سیاست آفت بزرگي است 
که بخش زیادي از جامعه را بلعیده و ما هنوز نگران تشویش 

اذهان عمومي هستیم!

در حاشیه

سعید  شفیعیان
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از  صیانت  و  حفظ  نجفی:  کوهستان  رهبر 
طبیعت و پیشگیری از جرایم در بستر و حریم 

رودخانه ها، با جدّیت پیگیری خواهد شد.
و  اجتماعی  معاونت  خبرنگار  گزارش  به 
استان  دادگستری  جرم  وقوع  از  پیشگیری 
طالقان  شهرستان  دادگستری  رئیس  البرز، 
جرم  وقوع  از  پیشگیری  شورای  جلسه  در 
این شهرستان که با حضور فرماندار، شهردار، 
رئیس شورای شهر و رؤسای ادارات شهرستان، 
طالقان برگزار گردید، از اهمیت صیانت از آب 
در توسعه متوازن و پایدار کشورها سخن به 
حریم  به  تعرض  علل  از  یکی  و  آورد  میان 
رودخانه ها را ساخت و ساز غیرمجاز در این 

نواحی عنوان کرد.
وی افزود: با تصویب قانون »آب و نحوه ملی 
شدن آن« در سال 4۷، وظیفه تعیین حدود و 
حریم مجاری آبی و حفاظت از آن ها از دخل 
و تصرف غیرمجاز، به وزارت نیرو محول گردید. 
همچنین با تصویب قانون »توزیع عادلانه آب« 
در اواخر سال ۶1، مجدداً به وظایف وزارت نیرو 
در امر حفاظت از مجاری آبی و تعیین حدود 

بستر و حریم رودخانه ها تأکید شد. 
این مقام قضایی در پایان اظهار کرد: حفاظت 
از منابع عمومی از جمله رودخانه ها، مستلزم 
برقراری تعامل با سایر ارگان ها و همکاری 

مردم می باشد. 

رییس دفتر رییس جمهوری، همکاری دولت 
و بخش خصوصی برای ایجاد شتاب در توسعه 
استان آذربایجان غربی را ضروری دانست و گفت: 
ارز صادراتی باید به چرخه اقتصاد کشور بازگردد.

واعظی  محمود  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
روز گذشته در نشست با فعالان و تشکل های 
اقتصادی آذربایجان غربی با اشاره به اینکه این 
استان از ظرفیت ها و استعدادهای فراوانی در 
است،  برخوردار  اقتصادی  مختلف  حوزه های 
افزود: بدون تردید مسؤولان استانی و بخش 
خصوصی، با همکاری صادقانه و با انگیزه بیشتر 

می توانند در مسیر توسعه و آبادانی این استان، 
شتاب ایجاد کنند. 

سازنده  همکاری  و  تعامل  ضرورت  واعظی، 
مسؤولان دولتی با فعالان بخش خصوصی را 
مورد تأکید قرار داد و یاد آورشد: دولت و بخش 
خصوصی به تنهایی نمی توانند در فعالیت های 
اقتصادی موفقیت کاملی به دست بیاورند اما 
می توانند  یکدیگر  از  پشتیبانی  و  حمایت  با 
دستاوردهای قابل توجهی را به دست آورده و به 

آسانی از مشکلات اقتصادی عبور کرد. 
رییس دفتر رئیس جمهوری با تأکید بر اینکه ارز 

صادراتی باید به چرخه اقتصاد کشور بازگردد، 
صادرکنندگان  عرصه،  این  در  کرد:  اظهار 
متعهد کشورمان، نقش بسزایی ایفا می کنند و 
دولت نیز مکانیسم ها و مشوق های خاصی برای 
صادرکنندگان در نظر گرفته و هدف اصلی دولت 
این است که درآمد ارزی از صادرات به کشور 
بازگشته و در مسیر توسعه، آبادانی و رفاه ایران 

قرار بگیرد. 
واعظی خاطر نشان کرد: استان آذربایجان غربی 
حوزه های  در  فراوانی  اقتصادی  مزیت های  از 
مختلف برخوردار است که با فعال کردن این 

بخش ها می تواند با سرعت به تمام شاخص های 
اقتصادی دست یابد. 

رییس دفتر رییس  جمهوری، حمایت از بخش 
گفت:  و  دانست  اهمیت  حائز  را  خصوصی 
معتقدیم بیماری اقتصاد کشور علاج نمی یابد 
مگر آن که همه امور اقتصادی در دست بخش 

خصوصی واقعی باشد. 
واعظی در خاتمه گفت: دستگاه های مختلف 
اجرایی با هماهنگی و حمایت از فعالان بخش 
از  بسیاری  می تواند  کارآفرینان  و  خصوصی 

مشکلات را برطرف کنند. 

صیانت از حریم رودخانه ها در دستور کار دادگستری طالقان

واعظی: ارز صادراتی باید به چرخه اقتصاد کشور بازگردد

رایزنی مجلس با رئیسی درباره 
نمایندگان بازداشتی

دیدار  از  نمایندگان  رفتار  بر  نظارت  هیأت  سخنگوی 
هیأت رئیسه مجلس با رئیس قوه قضائیه خبر داد.

بر  نظارت  نوبندگانی، سخنگوی هیأت  محمد جمالی 
رفتار نمایندگان با اشاره به دیدار روز گذشته اعضای 
هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی با آیت الله رئیسی، 
رئیس قوه قضائیه، گفت: در این دیدار درباره دو نماینده 
بازداشت شده مجلس مباحثی مطرح شد و قرار شد از 
این به بعد آنچه که در قانون آمده، یعنی هیأت نظارت 
بر رفتار نمایندگان، باید نظر خود را در مورد تخلفاتی که 
مربوط به نمایندگان مجلس است، به شعبه بررسی کننده 

پرونده قضایی ارائه دهد.
تاکنون  بازداشتی  نماینده  دو  این  مورد  افزود: در  وی 
حکمی صادر نشده است لذا باید روال بررسی پرونده 

طی شود.
جمالی نوبندگانی در مورد ادامه روال نمایندگی محمد 
عزیزی و فریدون احمدی ا ز اعضای کمسیون صنایع 
و معادن مجلس خاطرنشان کرد: طبق مذاکراتی که با 
قوه قضائیه داشته ایم، قرار شد که روال نمایندگی آنان 
ادامه پیدا کند و در جلسات علنی مجلس و کمیسیون ها 

حاضر شوند.
بازداشتی  نماینده  دو  این  نمایندگی  روال  گفت:  وی 
همچنان ادامه پیدا خواهد کرد تا زمانی که حکم قضایی 
در مورد آنان صادر شود و سپس در مورد نحوه استمرار 

نمایندگی این افراد تصمیم گیری خواهد شد.

علوی: شناسایی جریان نفوذ کار هر 
دستگاهی نیست

است  شده  نفوذ  دستگاه  فلان  در  شود  ادعا  که  این 
صرفا ادعاست، شناسایی جریان و عناصر نفوذ کار هر 
دستگاهی نیست و وزارت اطلاعات با نبوغ اطلاعاتی که 

دارد می تواند جریان نفوذ را شناسایی کند.
به گزارش »دنیای هوادار«، حجت الاسلام و المسلمین 
سیدمحمود علوی در حاشیه مراسم بزرگداشت شهدای 
شهریور ماه در مدرسه رفاه درباره ادعای برخی مبنی بر 
حضور جریان نفوذ در وزارت نفت، اظهار کرد: این که 
ادعا شود در فلان دستگاه نفوذ شده است صرفا ادعاست، 
شناسایی جریان و عناصر نفوذ کار هر دستگاهی نیست 
می تواند  دارد  که  اطلاعاتی  نبوغ  با  اطلاعات  وزارت  و 

جریان نفوذ را شناسایی کند.
اطلاعاتی  دستگاه  فقط  را  نفوذ  جریان  داد:  ادامه  وی 
می تواند تشخیص دهد. افرادی که در پروژه نفوذ عمل 
می کنند و داغ ترین شعار های حاکمیتی را سر داده و 
دیگران را متهم به ضدیت با نظام می کنند و، چون تنها 
دستگاه اطلاعاتی آن ها را شناسایی می کند، به دستگاه 
بتواند  اگر  و  عناوین مختلف حمله کرده  با  اطلاعاتی 

تلاش می کند، ریشه دستگاه اطلاعاتی را دربیاورد.
مازیار  مورد  در  پرسشی  به  پاسخ  در  علوی همچنین 
ابراهیمی، اظهار کرد: مجلس سئوال کرده که جواب آن 

را می دهیم.

اخبار

مهرداد تیموری

 به این خبرها دقت کنید : 
نشست خبری مشترک روسای جمهور فرانسه 

و آمریکا؛
مکرون: امروز از روحانی خواستم با ترامپ دیدار 
کند؛ امیدوارم بتوانیم طی هفته های آینده،  این 
دیدار را با حضور خودم ترتیب دهیم؛ نباید بیش 

از این وقت را تلف کرد.
ترامپ: اگر شرایط مناسب باشد من موافقم که 

با رییس جمهوری ایران دیدار کنم.

سخنرانی در همایش دستاوردهای دولت 
در توسعه زیرساخت های روستایی

روحانی: اگر بدانم که به جلسه ای بروم و با کسی 
ملاقات کنم که در نتیجه کشور آباد شده و 
مشکلات مردم حل می شود، دریغ نمی کنم؛ 

اصل منافع ملی ما است.
ابتدا بگویم، بنده هرگز دلواپس سیاسی برجام  
را عیب و عار هم نمی  ام )گرچه آن  نبوده 
دانستم و نمی دانم( و اعتقاد دارم برجام یک 
نیاز برای مقطعی بود که باید به بار می نشست 
و دستاوردها و عبرت های خودش را داشت. 
ایضا اعتقاد دارم نتیجه هر مقاومت و یا جنگی را 
علیه  دشمن باید در میز مذاکره نقد کرد و راه 

دیگری در دنیای امروز ندارد. 

و اما...
جناب روحانی! رئیس جمهور عزیز و بزرگوار 

ایران مگر حضرت عالی نبودید که فرمودید:
»کشورها مگر دیوانه شده اند با شما که توافق را 
نقض می کنید، مذاکره کنند«؟! و بازهم جنابعالی 
بودید که در آبان ماه  با اشاره به عهد شکنی های 
پی درپی آمریکا گفته بودید:»داستان مضحکی 
اتفاق افتاده؛ می گویند تعهدی که قبلا بستیم، 
فعلا محکم نباشد، درباره موضوع دیگری حرف 
بزنیم! آمریکا با زبان و عمل می گوید که اهل 
مذاکره و تعهد نیست اما به برخی کشورهای 
شرق آسیا )کره شمالی( می گوید بیا با ما مذاکره 
کن؛ مگر دیوانه اند که با شما مذاکره کنند؟ شما 
به مذاکره ای که به تایید سازمان ملل رسیده، 

پایبند  نیستید!«
واقعا چه اتفاقی افتاده که انگار قرار است به 
دیدار کسی بروید که درخت برجام را قبل 
از اینکه سیب و گلابی هایش به بار بنشیند 

نابود کرد؟
ترامپی که هنوز با همه توپوزی هایی که از 
»دولت ملت« ایرانی  خورده باز رندانه چون 
گوریل بر سینه می کوبد و برای ایران رجز می 
خواند و دولت ایران را ورشکسته می داند که 
برای مذاکره با آمریکا له له )!( می زند، شایسته 
مذاکره است؟ آیا این ادبیاتی است که شما را 

وسوسه به مذاکره با این الوات می کند؟ 
وقتی که ایران به عنوان رهبر مهور مقاومت 
در تمامی جبهه ها دست برتر را دارد و واقعا 
تا فتح آخرین خیمه دشمن در برخی جبهه ها  
فقط چند ضربت شمشیر فاصله دارد، باید تن 
به حکمیت در اجلاس g۷ بدهد تا حضرتعالی 

بروی با معاویه زمان مذاکره کنی؟ 

اصلا ترامپ چه کرده و چه دارد که باید با وی 
دوباره مذاکره کرد؟ ترامپ برای متحدینش 
در منطقه که به مثابه گاو شیرده برایش بودند 
چه داشته که برای من و شمایی که عمری 
است به خاطر مقابله با ایران ستیزی آمریکا 
چیزی  هستیم،  ستیزی  آمریکا  به  متهم 

داشته باشد ؟ 
واقعا دیوانه شده اید ) به فرموده ی خودتان ( که 
می خواهید با چنین شیطان عهد شکنی که به 
قول وزیر خارجه دولت خودتان توافق با آن به 
اندازه جوهر همان توافق هم ارزش ندارد دوباره 

به مذاکره بنشینید ؟ 
کره شمالی چه چیزی به دست آورد که شما به 
دست بیاوری؟ چه کاری ترامپ کرده که شایسته 
عکسی با شما رئیس جمهور کشور بزرگ ایران 
باشد تا بتواند آن را برای پیروزی در انتخابات 
بعدی به عنوان برگ برنده در سیاست خارجی 

روکند؟ چه امتیازی این قدر ارزش دارد؟ 
اگر دنبال سیب و گلابی برجام به آدرس ترامپ 
می روی که مطمئن باش »خیار« هم نصیبت 
نمی شود ولی اگر به دنبال دهن کجی به حرف 
های رهبری هستی که به صراحت گفتند: با 
آمریکا مذاکره نمی کنیم و ترامپ را شایسته 
تبادل پیام نمی دانم و می خواهی دوباره رهبری 
را وادار به واکنش کنی تا این گونه القاء کنی 
کانه کلید شما قرار بوده بچرخد ولی رهبری 
نگذاشته؟ باید بگویم وارد بازی خطرناکی شده 

ای بزرگوار!
پدر جان آمریکا و به خصوص دولت فعلی 
اش هرگونه ملاقات شما را با ترامپ با آن 
دستگاه تبلیغاتی عریض و طویل رسانه ای 
که در اختیار دارد به منزله شکست ایران زیر 

فشار تحریم های آمریکا نشان خواهد داد و 
پیام تسلیم و کرنش ایران به آمریکا را به همه 
دلبستگان به این انقلاب و نظام مخابره خواهد 
کرد تا امیدشان را به یاس تبدیل کند. آن 
هم در حالی که آمریکا در منطقه زیر دست 
و پای مقاومت افتاده و مستاصل شده است 
و پشت درهای بسته و دور از دوربین های 
خبری التماس می کند. حال اگر شما بخواهی 
به طمع چیدن خیار از باغچه ای که فقط در 
باغ سبزش را نشانت دادند به عوض سیب و 
گلابی های برجام بروی و به اسم منافع ملی، 
مصالح و عزت ملی را هم بفرستی کنار گلابی 
برجام )!(، این جاست که دیگر ما مجبوریم 
از جهنمی که ما را فرستادی که نلرزیم و 
افروخته و آخته برگردیم و تمام عیار جلوی 

حضرتعالی بایستیم ...

پس از نرسیدن سیب و گلابی های برجام؛

روحانی به دنبال برداشت »خیار«  از باغچه  ترامپ !



4
روزنامه

چهارشنبه 6 شهریور 98 - شماره 297
اجتماعی

سخنگوی قوه قضاییه گفت: بار دیگر 
بی  و  قانونی  بی  فساد،  میکنم  اعلام 
برنمی  اسلامی  جامعه  در  را  عدالتی 
و  نمی شناسیم  قرمزی  خط  و  تابیم 
پرونده یقه سفیدان و دانه درشت ها 
با  اولویت رسیدگی قرار داده و  را در 

قاطعیت بیشتری برخورد می کنیم.
غلامحسین  خبری  نشست  نهمین 
قضائیه  قوه  سخنگوی  اسماعیلی 
با  شهریور  پنجم  سه شنبه،  امروز 
رسانه ها  قضایی  نمایندگان  حضور 

استان  کل  دادگستری  ساختمان  در 
تهران برگزار شد.

روز  و  دولت  و هفته  کارمند  روز  وی 
تکریم بازنشستگان را تبریک گفت و 

از تلاش این بزرگواران تقدیر کرد.

مبارزه با یقه سفیدان و دانه 
درشت ها با قاطعیت بیشتر

عنوان  به  ما  مردم  افزود:  اسماعیلی 
صاحبان اصلی انقلاب این روزها شاهد 
مفاسد  انواع  با  برخورد   در  قوه  عزم 

قوه  حرکت  این  و  هستند  اقتصادی 
برگردانده  جامعه  به  را  نشاط  و  امید 

است.
میکنم  اعلام  دیگر  بار  داد:  ادامه  وی 
در  را  عدالتی  بی  و  قانونی  بی  فساد، 
خط  و  تابیم  برنمی  اسلامی  جامعه 
یقه  برای  و  شناسیم  نمی  قرمزی 
سفیدان و دانه درشت ها را در اولویت 
قاطعیت  با  و  داده  قرار  رسیدگی 

بیشتری برخورد می کند.
در  گفت:  قضاییه  قوه  سخنگوی 

مقننه  قوه  فساد  با  مبارزه  موضوع 
و  دانیم  را درکنار خود می  و مجریه 
معتقدیم مبارزه با فساد نیازمند عزم 
و  شایسته  مجری  خوب  قانون  ملی 

توانمند و قاضی عادل و شجاع است.
وی افزود: همزمان با اقدام قوه قضائیه 
و  هستیم  قوا  سایر  همکاری  شاهد 
گیریم. همه  می  نیک  فال  به  را  این 
ارکان نیز در گام اول در پیشگیری از 
وقوع فساد و در گام دوم در شناسایی 
قضائیه  قوه  با  عوامل  با  برخورد  و 

همکاری می کنند.
موجب  به  کرد:  تصریح  اسماعیلی 
قانون موظف هستند اگر در حوزه خود 
با جرم و فساد روبرو شدند مراتب را به 
اداری  دیوان عدالت  و  ها  دادگستری 
گزارش دهند و اعلام آمادگی کردیم 
به  و  افشاگران حمایت کنیم  از همه 
حسب مورد نسبت به تشویق گزارش 

دهندگان فساد اقدام کنیم.
از  منظور  کرد:  خاطرنشان  وی 
ربط  ذی  مراجع  به  گزارش،گزارش 

تا صحت و سقم معلوم شود و  است 
اعمال شود،  لزوم مجازات  در صورت 
نه قانون و نه شرع و نه اخلاق حرفه 
ای اجازه نمی دهد مفاسد ادعایی را 
به جای گزارش به مراجع ذی صلاح، 
در رسانه ها و خبرگزاری ها بگوئیم. 
پرونده هایی که رای صادر نشده نباید 
رسانه ای شوند و رسانه ها باید خود را 

مقید به رعایت ضوابط بدانند.
قوه  داد:  ادامه  قضاییه  قوه  سخنگوی 
قضائیه اعلام آمادگی می کند در هر 
مورد که گزارش فساد داده شد حتما 
بررسی و رسیدگی کند و نتایج را از 
مردم  اطلاع عموم  به  رسانه ها  طریق 
برساند زیرا دانستن را حق مردم می 

دانیم.

سخنگوی قوه قضاییه خبر داد؛

مبارزه با یقه سفیدان و دانه درشت ها با قاطعیت بیشتر

فرمانده انتظامی تهران بزرگ خبر داد؛
دستگیری 670 سارق و مالخر و کشف 

اموالی به ارزش 9.۵ میلیارد تومان
رییس پلیس پایتخت از دستگیری ۶۷٣ سارق و مالخر در 

بیست و هشتمین مرحله از طرح رعد خبر داد.
و  بیست  در  رحیمی  سردار  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
هشتمین مرحله از طرح رعد پایتخت که صبح امروز در 
محل فرماندهی انتظامی پایتخت برگزار شد اظهار کرد: طی 
سه روز گذشته بیست و هشتمین مرحله از طرح رعد به 
مرحله اجرا در آمد که البته بالغ بر یک ماه است که کارهای 

اطلاعاتی آن در حال انجام است.
وی با بیان اینکه در این طرح در مجموع ٣19 حکم به 
مرحله اجرا گذاشته شد و ۶۷٣ نفر سارق و مالخر دستگیر 
شدند گفت: از این تعداد حدود۶۰۰ نفر سارق و ۷۰ نفر 
مالخر بوده اند که بالغ بر 5۰ درصد این افراد دارای سوابق و 

تکرار جرم هستند.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ افزود: تمرکز پلیس پس از 
دستگیری سارقان بر دستگیری مالخران است و به این افراد 

به صورت جدی هشدار جدی می دهیم.
وی در ادامه از کشف ۸4۷4 فقره از اموال شهروندان طی 
این طرح خبر داد و گفت: 9٣4 پرونده طی این طرح تشکیل 
شد و در مجموع ۲1 باند سارق و مالخر منهدم شدند. پلیس 
بر اساس الگویی که برای این طرح تعریف کرده بود به ۶٣ 

درصد اهداف پیش بینی شده خود دست پیدا کرده است.
سردار رحیمی با بیان اینکه در مجموع ۸۶ درصد مالکان 
اموال  ارزش  گفت:  است  شده  شناسایی  مسروقه  اموال 
مکشوفه 9 میلیارد و 5۰۰ میلیون تومان است. ارزش اموال 
قاچاق کشف شده نیز 14 و نیم میلیارد است. در مجموع 

19۶ دستگاه موتور و خودرو نیز کشف شد.
وی با اعلام اینکه در این مرحله ٣5 نفر از محکومان فراری 
نیز دستگیر شدند افزود: این ٣5نفر افرادی هستند که به 
بهانه های مختلف از زندان به صورت موقت آزاد شده و پس 

از آن برنگشتند.
به گفته سردار رحیمی،  چهار قبضه سلاح جنگی و ۷4 

سلاح سرد نیز از این افراد کشف شده است.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ با بیان اینکه 41.5 کیلو مواد 
مخدر نیز در این مرحله کشف شده است، گفت: یکی از 

اهداف اصلی این طرح برخورد با موادفروشان است.

خبر

سال ها است در حصارک بالا ساکن هستم و 
با تمام ذهنیت های عجیب و غریبی که در 
باب شرارت و نا امنی در این خطه از استانمان  
شنیده ام خدا را گواه می گیرم که جز خوبی 
و خوشی و امنیت و آرامش در کنار هم محله 
ای ها و همشهری هایم ندیدم و آن قدر غریب 
نوازی از این مردم بوده که بسیاری از دوستان 
جدیدم همان هایی بودند که با هزار ذهنیت 
آشفته به این خطه پا می گذاشتند و نه تنها 
دلزده و سرخورده نمی شدند که حتی  پاگیر 
این خاک و مفتون وجنات و سکنات مردم 
اینکه   با  ماندند  می  و  شدند  می  حصارک 
بسیاری  تمکن مالی هم داشتند و می توانستند 

به جاهای گران تری برای سکونت بروند. 
و  داشتنی  دوست  فقط  نه  که  که  مردمی 
غریب نواز و شریف هستند که  در تاریخ خود 
مجاهدت ها برای انقلاب و نظام داشته اند 
و چه قبل از انقلاب که این مردم در مقابل 
لشکر 1۶ زرهی قزوین که به سوی تهران 
برای سرکوب انقلاب روان بود ایستادند،  چه 
بعد از انقلاب که یک پای مقابله با ضد انقلاب 
بودند و چه در زمان جنگ که حماسی در 
ابوذر  پایگاه  حتی  و  کردند  شرکت  جنگ 
غفاری حصارک به روایتی بیشترین شهید را 
در بین پایگاه های بسیج سراسر کشور دارد 
)با 1٣1 شهید( و چه در جریان دفاع از حرم 
که باز هم شهیدانی را برای این مهم تقدیم 
انقلاب و نظام اسلامی مان کرده است و چه 
در زمان انتخابات ها که همیشه حضور پر 
شور در انتخابات ها داشته اند، نشان داده اند 
که چه میزان به انقلاب و نظام برخاسته از 

این ملت بزرگ معتقد و وفادار هستند.
داشتنی  این خطه دوست  است  اما چندی 
از استانمان با این مردمان شریف و انقلابی  
همه  صدای  که  شده  احوالاتی  دستخوش 
به  را  حصارک  خوب  مردم  و  آورده  در  را 
کلافگی رسانده است از آن شهر و دیار آرام 
امن دیگر چندان خبری نیست و برخی  و 

محله های حصارک به هدف اصلی دزدان و 
سارقان تبدیل شده و در برخی از محله ها 
بعضا تا چند دزدی اتوموبیل  )بیشتر قطعات 
ماشین مثل ضبط و باطری و...( در یک شب 
و چندین دزدی خانه در ماه گزارش می شود! 
مردم هرکاری که می توانند برای حفظ مال 
خود کرده اند. قفل ها را اضافه کرده اند و 
هرشب چند باری به کوچه ها برای سرکشی 
به ماشین هایشان می آیند ولی باز هم دزدی 
به وفور اتفاق می افتد. روند صعودی سرقت در 
برخی از محله ها واقعا حیرت انگیز شده است 
و مثلا اگر به محله امام حسین یا  مطهری، 
محمدی، دهقان و یا شهید مجتبی حسینی پا 
بگذارید و پای صحبت کسبه و مردم بنشینید، 
حیرت می کنید از میزان سرقتی که هر شب 
به خصوص برای اتومبیل ها اتفاق می افتد و یا 
برای خانه ها اتفاق افتاده است. واقعا کلافگی و 
نا امیدی را می شود از چهره بسیاری از مردم 
در باب این مسئله دید. وقتی با یکی از آن 
ها همکلام شدم و از وضعیت امنیت پرسیدم 
اول که می گفتند مگر خودت بچه حصارک 
نیستی؟ مگر نمی بینی این چند ساله چقدر 
انگار  کدام  هر  بعد  و  شده؟  بیشتر  امنی  نا 
بغضشان می ترکید و با شدت و حدت شروع 
به درد و دل می کردند که ماشینم را فلان روز 
زدند یا ضبط ماشینم پسرم را بردند و یا خانه 

ام را فلان روز خالی کردند...
قطعا اعتقاد دارم این رویه به یک دستگاه 
عظیم ناراضی تراشی از نیروی انتظامی و به 
طبع آن حتی نظام دارد تبدیل می شود و 
واقعا از حضرات مسئول طلب استمداد برای 
متوقف کردن آن را دارم. شخصا برخلاف نظر 
بسیاری از همشهریانم در حصارک معتقدم 

نیروی انتظامی نهایت سعی اش را کرده اما 
منطقه ای وسیع و پرجمعیت را فقط با یک 
پاسگاه چرخاندن واقعا شق القمر است. کافی 
است هر روز صبح به پاسگاه حصارک بالا 

بیایید تا ببینید چه واویلایی است...
سرسام  تا  دارد  کننده  مراجعه  میزان  چه 
بگیرید و این عزیزان نیروی انتظامی  با همان 
نیروی اندک و ادوات ساده چقدر کوشا در 

حال رتق و فتق امور مردمان هستند؛
اما به هر روی در  شان مردم ایران دوست 
انقلابی و مجاهد و شهید پرور حصارک  و 
بالا نیست که شهرشان این طور دستخوش 
نا امنی های طاقت فرسا و عذاب آور باشد 
و واقعا از مسئولان استان اعم از استانداری 
هر  تا  البرز  استان  انتظامی  فرماندهی  و 
جایی که می تواند این فریاد را فریادرسی 
نابسامان  وضعیت  این  به  خواستارم  باشد 
به  و  انتظامی  نیروی  و  دهند  سروسامانی 
خصوص پرسنل شریف کلانتری حصارک را 
در راه برگرداندن امنیت و آرامش بیشتر در 

حصارک بالا یاری دهند. 
حاکمیت ملی ما به درستی برای حفظ امنیت 
این خاک تا هزاران کیلومتر آن سوتر از مرزها 
علیه آدم خواران داعش و النصره و حرامیان 
دست پرورده شیاطین زمین مجاهدت نکرده 
تا مشتی لات و اوباش و معتاد و دزد و سارق 
سخره  به  مقدس  خاک  این  درون  را  آن 
بگیرند و اینطور مردمانی که خود از عاشقان 
و سینه چاکان این انقلاب و نظام برخاسته از 
آن هستند و برای برپایی و حفظ و حراست 
از آن پایمردانه در همه صحنه های حساس 
حاضر بوده اند را از نظام و نظم نا امید کنند. 
اگر قصوری هست برخورد شود و اگر نیاز 

به تجهیز و توجه بیشتر هست انجام شود 
تا این بساط نا امنی که هم امنیت روانی و 
هم امنیت مالی این مردم شریف و انقلابی  
را خدشه دار کرده برچیده شود. به خصوص 
کم  افرادی  را  حصارک  مردم  غالب  اینکه 
بضاعت و مستضعف تشکیل می دهد که 
واقعا برخی از این سرقت  ها زندگی این افراد 

را تا مرز فرو پاشی پیش می برد.
شکر نعمت امنیت را همگی باید به جای 
آوریم و برای حفظش کوشا باشیم و در راه 
شکر این نعمت  مسئولیت مسئولان امنیتی 

قطعا بیشتر است.

بارَکْنا  التَِّي  القُْرَی  بیَْنَ  وَ  بیَْنَهُمْ  جَعَلنْا  »وَ 
یْرَ سِیرُوا  رْنا فیِهَا السَّ فیِها قُریً ظاهِرَةً وَ قَدَّ
فیِها لیَاليَِ وَ أیَاَّماً آمِنِینَ . فَقالوُا رَبنَّا باعِدْ بیَْنَ 
أسَْفارنِا وَ ظَلمَُوا أنَفُْسَهُمْ فَجَعَلنْاهُمْ أحَادِیثَ وَ 
قٍ إنَِّ فيِ ذلکَِ لَیاتٍ لکُِلِّ  قْناهُمْ کُلَّ مُمَزَّ مَزَّ

ارٍ شَکُورٍ«  » 1۸ و 19 سباء « صَبَّ
آن  در  که  مناطقی  و  آنان  میان  یعنی:»و 
برکت قرار داده بودیم، آبادی هایی آشکار بود 
)که به هم وصل و نزدیک بود( و سفر در 
میان قریه ها را به طور متناسب مقرّر کرده 
مناطق  این  در  گفتیم:(  آنان  به  )و  بودیم 

شب ها و روزها در حال امن سفر کنید.
پس )به ناسپاسی( گفتند: پروردگارا! میان 
سفرهای ما فاصله بیانداز و بر خویشتن ستم 
کردند، پس ما آنان را موضوع داستان هایی 
را  آنان  و  دادیم  قرار  دیگران(  )برای عبرت 
به کلّی پراکنده و متلاشی کردیم، همانا در 
این )ناسپاسی آنان و قهر ما( نشانه هایی )از 
برای هر صبر کننده و شکرگزاری  عبرت( 

وجود دارد.«

سرقت در حصارک بالا همه را کلافه کرده، 
آیا  فریادرسی هست ؟

رضا تواضعی
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روزنامه

5 شهری

و  رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهری 
از  کرج  شهرداری  کشاورزی  های  فرآورده 
نصب 1۰ دوربین مداربسته با هدف افزایش 
ایمنی معابر میدان مرکزی میوه و تره بار کرج 

خبر داد.

به گزارش دنیای هوادار، عباس وحیدی با 
بیان اینکه نظارت تصویری  یکی از اصلی 

ترین اجزاء  کنترل هوشمند حمل  و نقل 
این  نصب  با  کرد:  اظهار  است،  ترافیک  و 
افزایش  شاهد  بسته،  مدار  دوربین های 
امنیت در میدان مرکزی میوه و تره بار کرج 

خواهیم بود.
این  نصب  اهداف  به  اشاره  با  وحیدی 
ثبت  ترافیک،  کنترل  داد:  ادامه  دوربین ها 
کنترل  معبر،  سد  رفع  رانندگان،  تخلفات 

مستمر و شبانه   روزی امنیت این میدان، از 
مهمترین اهداف نصب ابن دوربین ها بوده 

است.
او گفت: نصب این دوربین ها با همکاری اعضای 
هیئت امنای میدان مرکزی میوه و تره بارو 
پس از رایزنی با پلیس، اداره کل پیشگیری و 
رفع تخلفات شهری شهرداری کرج و سازمان 

تعزیرات حکومتی صورت گرفته است.

با نصب ۱۰ دوربین مداربسته؛

 معابر میدان مرکزی میوه و تره بار کرج ایمن می شود

مدیر عامل شرکت واحد اتوبوسرانی تهران 
گفت: هر فیلتر طبق قرار داد 9۸ میلیون 
و ۸۰۰ هزار تومان بر اساس نرخ ارز زمان 
انعقاد قرارداد در آبان ماه 9۷ محاسبه و اقدام 

شده است.

به گزارش دنیای هوادار، پیمان سنندجی 
درباره نصب فیلتر های جاذب دوده روی 
نصب  کرد:  اظهار  شهری  اتوبوس  های 
پنجاه  بخش  دو  در  فیلتر  عدد   1۰۰
دستگاهی صورت می پذیرد که بخش اول 
به محض دریافت در انتهای شهریور ماه 
به مدت یک ماه نهایتا تا پایان مهر نصب 

می شود.
وی با بیان اینکه بخش دوم نیز در پایان فصل 
پائیز به مدت یک ماه نصب خواهد شد، ادامه 
داد: هر فیلتر طبق قرار داد 9۸ میلیون و ۸۰۰ 
هزار تومان بر اساس نرخ ارز زمان انعقاد قرارداد 

در آبان ماه 9۷ محاسبه و اقدام شده است.
تهران  اتوبوسرانی  واحد  مدیر عامل شرکت 
فیلترهای  تأمین  اولیه  پروژه  کرد:  تصریح 
جاذب دوده با راندمان 9۸ درصد حذف دوده 
نتایج  توانست  شده  نصب  اتوبوس های  در 

مطلوبی را داشته باشد که بر این اساس و 
تائید شرکت کنترل کیفیت هوا مبنی مثبت 
بودن نتایج اجرای طرح، شهرداری تهران به 
منظور اجرائی شدن قانون هوای پاک و علی 
رغم مشکلات و هزینه های فراوان بر آن شد 
تا اتوبوس های دو کابین خود را به فیلتر دوده 

تجهیز کند.
ابلاغ  به  توجه  با  کرد:  اظهار  ادامه  در  وی 

هیئت   9٣ سال  اردیبهشت   1۰ مصوبه 
وزیران و اصلاحیه آن در سال 94 مبنی بر 
»منوط شدن شماره گذاری همه خودروهای 
سنگین و نیمه سنگین دیزلی درون شهری 
با رعایت استاندارد یورو۶ و یورو4 به همراه 
نصب فیلتر جاذب ذرات معلق« و اجرای آن 
از طریق معاونت راهنمایی و رانندگی نیروی 
انتظامی با زمان بندی اجرا از تاریخ مهرماه 

نسبت  خودروسازان  الزام  همچنین  و   95
وزارت  طریق  از  اجرا  بندی  زمان  ارائه  به 
عدم  و  زیست  محیط  سازمان  به  صنعت 
شماره گذاری خودروهای فاقد فیلتر جذب 
و  سیاست ها  اساس  بر  شرکت  این  دوده، 
راهبردهای برنامه پنج ساله سوم شهرداری 
تهران و بودجه مصوب سال 9۷ نسبت به 
انعقاد قرارداد خرید 1۰۰ فیلتر جذب دوده 
اتوبوسرانی  ناوگان  خودروهای  با  متناسب 

اقدام کرده است.
انجام  صورت  در  کرد:  تصریح  سنندجی 
به موقع تعهدات از سوی خودروساز طرف 
قرارداد تا پایان مهر ماه سال جاری، تعداد 5۰ 
عدد از این فیلتر بر روی اتوبوس های فعال 
ناوگان نصب و مابقی نیز تا پایان سال آماده و 

به تدریج نصب خواهد شد.
آتی  برنامه های  به  توجه  با  گفت:  وی 
نظر  در  با  و  ناوگان  نوسازی  و  بازسازی 
درصورت  خودروسازان  پتانسیل  گرفتن 
تأمین منابع و اختیارات لازم تهیه و نصب 
تا  دیگر  دوده  جذب  فیلتر  دستگاه   ٣۰۰
پایان سال 99 پیش بینی و در دستور کار 

قرار دارد.

قیمت ۹۸ میلیون تومانی هر فیلتر جاذب دوده اتوبوس!

شهرداری به دنبال ساخت و نصب 
مجدد سردیس قیصر امین پور

مدیر روابط عمومی شهرداری منطقه ۲ از پیگیری برای 
ساخت و نصب دوباره سردیس قیصر امین پور خبر داد.

روابط  مدیر  طهماسبی  علی  هوادار،  دنیای  گزارش  به 
عمومی شهرداری منطقه ۲ در این باره گفت: متاسفانه 
شامگاه یکشنبه سردیس شاعر بزرگ قیصر امین پور دزدیده 
شد. دیروز صبح که متوجه قضیه شدیم مراتب را با سازمان 
زیباسازی در میان گذاشتیم و پیگیر هستیم تا در کمترین 

زمان ممکن جایگزین آن را تهیه و نصب کنیم. 

رای میانه به زیست شبانه؟!
پس از چند ماه بحث و مجادله میان نهادهای مختلف و 
مدیریت شهری بر سر اجرای طرح زیست شبانه، سرانجام 
رای میانه به اجرای این طرح توسط هیات حل اختلاف، سه 

ماه دیگر برای تعیین تکلیف نهایی آن زمان خرید.

که  بود  بهمن ماه سال گذشته  هوادار،  دنیای  گزارش  به 
به  تهران  شهرداری  »الزام  لایحه  تهران  شهر  شورای 
برنامه ریزی و انجام اقدامات لازم برای بسترسازی تحقق 
زیست شبانه در چشم انداز تهران 14۰۲« را به تصویب 
رساند و مقرر شد برنامه های این حوزه همزمان با ایام اعیاد 
شعبانیه و شب های ماه رمضان که تهران شب های زنده تری 
دارد، از ابتدای اردیبهشت ماه به مدت سه ماه به صورت 

آزمایشی در پنج محور در شهر تهران اجرا شود.
هدف شورا این بود که مجوز باز بودن مغازه ها از ساعت ۲4 
تا ٣ بامداد داده و بازخورد آن سنجیده شود. البته در این 
لایحه علاوه بر اجرای آزمایشی زیست شبانه، شهرداری تهران 
ملزم شد ظرف مدت سه ماه از لازم الاجرا شدن مصوبه مذکور 
با همکاری سایر نهادهای مربوطه نسبت به تدوین و ارائه 
لایحه برنامه عملیاتی، برنامه ریزی و انجام اقدامات لازم برای 
بسترسازی تحقق زیست شبانه در چشم انداز تهران 14۰۲ با 

رویکردهای محوله را تهیه و برای تصویب به شورا ارائه کند.
اما این طرح با مخالفت فرمانداری تهران روبه رو شد و پافشاری 
شورای شهر بر مصوبه قبلی، سبب شد قضاوت درباره آن به 
هیات حل اختلاف استان تهران سپرده شود. محتوای رای 
صادر شده توسط این هیات حاکی است، استدلال شورای 
شهر تهران برای پافشاری بر مصوبه مذکور، ناظر بر اهمیت 
توسعه گردشگری شبانه، برنامه ریزی برای گسترش نشاط 
اجتماعی، ارتقای کیفیت بصری، ساماندهی مشاغل غیررسمی 
و فضاهای تک عملکردی و در راستای بهبود زیست پذیری 
شهر تهران، افزایش ساعات بهره مندی شهروندان و گردشگران 
از امکانات و ظرفیت های موجود در فرآیند تحقق زیست شبانه 
بوده که به استماع اعضای هیات حل اختلاف رسیده است. در 
مقابل فرمانداری تهران نیز در اعتراض به این مصوبه، تاکید 
کرده که اتخاذ تصمیماتی از این دست در پایتخت به دلیل 
وجود ملاحظات امنیتی و اجتماعی، نیازمند تصمیم گیری 
سطوح کلان حاکمیت از جمله شورای امنیت ملی است و 
بدون این هماهنگی و جلب نظر موافق نهادهای مذکور، طرح 

زیست شبانه در تهران قابلیت اجرا ندارد.
هیات حل اختلاف نیز با استماع دیدگاه های دو طرف در 
نهایت رای قطعی و نهایی خود درباره اختلاف بر سر طرح 
زیست شبانه را با رد اعتراض فرمانداری صادر کرد. با این 
وجود رای مذکور یک رای »میانه« به زیست شبانه محسوب 
می شود چراکه فرمانداری تهران در متن رای خود به این 
موضوع اشاره کرده که تبصره ذیل این مصوبه ایراداتی دارد، 
اما به رغم این ایرادات، با توجه به اینکه طبق مصوبه، برنامه 
عملیاتی زیست شبانه باید تا سه ماه آینده توسط شهرداری 
تهران به شورای شهر ارائه و برای آن تصمیم گیری شود، در 
حال حاضر با مصوبه ای که شهرداری را مکلف به تدوین این 

برنامه کرده، مخالفت نمی شود.
به این ترتیب تصمیم گیری نهایی درباره طرح مذکور به آینده نه 
چندان دور موکول شده است و اکنون مصوبه تایید شده به منزله 
مجوز قطعی برای زیست شبانه از سوی بالاترین نهاد تایید کننده 

مصوبات شورای شهر نیست. 

حواشی

محمد حسن انصاری فرد بعد از انتخابش به 
عنوان مدیرعامل جدید باشگاه پرسپولیس 
اظهار داشت: ما از چند روز پیش مذاکراتی با 
آقایان سلطانی فر و همچنین داورزنی داشتیم 
و بعد از چندین جلسه این تکلیف به گردن 
من گذاشته شد. امروز هم در نشست هیات 
این  مدیرعامل  عنوان  به  شد  مقرر  مدیره 

باشگاه خدمت کنم.
وی افزود: البته به هواداران پرسپولیس باید 

بگویم که پیش از اینکه مدیرعامل این باشگاه 
باشم باید بگویم من از 11 سالگی هوادار این 
تیم بودم، بعد بازیکن پرسپولیس شدم و بعد 
مربی این تیم شدم و الان خدا توفیق داده که 
به این باشگاه به عنوان مدیرعامل خدمت کنم.

وی در خصوص اینکه عرب در هیات مدیره 
هیات  در  او  بله  گفت:  است  شده  ماندنی 
مدیره حضور دارد و از امروز در کنار هم کار 

خواهیم کرد.

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در ادامه تاکید 
کرد: اولا پرسپولیس نیاز به آرامش دارد و 
ما می خواهیم این آرامش برقرار باشد. عرب 
زحمت کشیده و تیم خوبی بسته و ما هم باید 
با آرامش این مسیر را ادامه بدهیم.ما شایسته 
حضور در آسیا هستیم و مترصد حمله به ٣ 
جام هستیم. ما عاشق این هواداران هستیم و 
امیدواریم رضایت هواداران را با کسب عنوان 

قهرمانی کسب کنیم.

»انصاری فرد« پس از انتصاب به عنوان مدیرعامل جدید پرسپولیس: 

هدفمان قهرمانی در آسیا است

ملی پوشان نوجوان والیبال بدون امیر حسین 
راه  کوبا  مقابل  صفر  بر  سه  برد  با  توخته 
صعودشان به مرحله یک چهارم پایانی هموار 
کردند . تیم ایران با درخشش سرلک و بردیا 
سعادت که ۲٣ امتیاز گرفت و ستاره میدان 

بود و دفاع های خوب در یک بازی پر فراز و 
فرود کوبا را تسلیم انگیزه بیشتر خود کرد تا 
امروز در مصاف با برنده آلمان و روسیه برای 

راهیابی به نیمه نهایی مصاف دهد.
تیم نوجوانان ایران در گروه دوم رقابت های 

نوجوانان جهان با دو باخت برابر ایتالیا و چک 
و دو برد مقابل بلغارستان و کلمبیا با حضور 
در رده سوم گروه به مرحله یک هشتم نهایی 
رسیده بودند. محمد وکیلی سرمربی تیم ملی 
نوجوانان ایران است.                                   

کوبا سه بر صفر تسلیم شد؛

صعود نوجوانان ایران به جمع ۸ تیم برتر جهان
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آندری تارکوفسكی
کارگردان          های  بزرگترین  از  یکی  را  تارکوفسکی 
سینمای معاصر جهان و از شاعران بزرگ سینما در 
تمام دوران          ها می دانند. آثار تارکوفسکی استوار بر دو 
تم اساسی است که یکی حدیث           نفس و دیگری 

سویۀ معنوی آثار اوست.
 تارکوفسکی به غیر از دو فیلم، تمامی آثارش را در 
روسیه ساخت که اکثرا مضامین متافیزیک و در 
رابطه با مسیحیت هستند. نخستین فیلم بلندش 
را در سال 19۶۲ باعنوان »کودکی ایوان« ساخت. 
»تارکوفسکی« با این فیلم به شهرت جهانی رسید و 
15 جایزه از جمله شیر طلای »ونیز« را کسب کرد. 
وی اگرچه تنها هفت فیلم بلند ساخت، اما کارنامه 
سینمایی اش سرشار از جوایز و افتخارات سینمایی 
است که کسب 9 جایزه از جشنواره کن، جایزه 
بافتا بهترین فیلم خارجی و شیر طلای ونیز تنها 
بخشی از کارنامه اوست. »زندگی آندری روبلف«، 
»آینه«  و  »نوستالژیا«  »استاکر«،  »سولاریس«، 

معروفترین ساخته های او هستند.
یکی از شاهکارهای تارکوفسکی فیلم آینه )19۷4( 
است. آینه یکی از زیباترین حدیث           نفس های  تاریخ 
گویی  که  است  چنان   فیلم  تصاویر  سینماست. 
خاطرات تارکوفسکی  را در رؤیایی سحرانگیز شاهد 
هستیم. تارکوفسکی عمداً توالی زمانی خاطرات را 
بر هم می ریزد، درست مانند این است که تکه های 
زمانی گذشته را بین خواب و بیداری به یاد می آوریم.

سرگئی آیزناشتاین
»سرگئي آیزنشتاین«، کارگردان و تئوریسین بزرگ 
سینماي شوروي بود که در ۲٣ ژانویه 1۸9۸ به دنیا 
آمد. وي در ۶ سالگي در سفري که با پدرومادرش 
به پاریس داشت براي اولین بار با سینما آشنا شد. 
از همان کودکي به نقاشي علاقه زیاد داشت و تا 
پایان عمر هم این علاقه از بین نرفت. در 1۷ سالگي 

به خواست پدرش به انستیتو مهندسي عمران شهر 
»پتروگراد« رفت تا شغل پدرش را ادامه دهد، اما 
طي دوران تحصیل ساعات فراواني را در سالن تئاتر 

و سینما گذراند.
وي معتقد بود، »اگر انقلاب اکتبر نبود، نمي توانست 
آن سنتي را که وي را مجبور مي کرد شغل پدرش را 
ادامه دهد بشکند. توانایي شکستن این سنت در او 
وجود داشت، اما فقط انقلاب اکتبر بود که این آزادي 

را به او داد تا سرنوشت اش را به دست بگیرد.« 
وي هدف اش در سینما را خلق »هنري انقلابي 
بدون مصالحه« و »وارد کردن ضربات پي درپي به 

آگاهي و احساسات تماشاگر عنوان« کرد.
آیزنشتاین اولین فیلم بلند خود با نام »اعتصاب« را 
در سال 19۲4 ساخت. این فیلم از منتقدین »اولین 
اثر انقلابي سینماي شوروي« لقب گرفت. یکي از 
خصوصیات برجسته این فیلم که از ویژگي هاي 
منحصر به فرد سینماي »آیزنشتاین« نیز است 
اینکه به جاي روایت ماجراي قهرمان هاي فردي، 
تلاش مي کرد تا با قهرمانان جمعي کار کند و این 
در هماهنگي کامل با مضمون فیلم هاي او یعني 
رخدادهاي تاریخ انقلاب روسیه بود.»آیزنشتاین« به 
دنبال شیوه هاي جدید براي فیلم برداري و تدوین 
فیلم بود. »تئوري مونتاژ« او که اهمیت و شهرت 
جهاني یافت، محصول همین تلاش ها است. وي 
مي گفت: »براي من مونتاژ صرفا به هم چسباندن 
صحنه هاي فیلم برداري شده متوالي نیست، بلکه 
کنارهم قراردادن دو صحنه مستقل است تا به این 
ترتیب معناي جدیدي از مجموع دو صحنه در ذهن 

بیننده حاصل شود.«
را  پوتمکین«  »رزم ناو  فیلم  سال 19۲5  در  وي 

ساخت که شهرت جهاني پیدا کرد.

آندری زویاگینتسف
آندری زویاگینتسف طی نخستین حضورش در 

عرصه فیلم سازی، با ساخت »بازگشت« روایتی 
عرفانی و موجز، میراث دار آندری تارکوفسکی لقب 
گرفت و با کسب شیر طلایی ونیز کارگردانش را به 
شهرت رساند. داشتن داستانی مبهم و سمبلیک 
با مضامینی از انجیل، فیلم »بازگشت« را به یکی 
از بهترین فیلم های تاریخ سینمای روسیه بدل 

کرده است. 
یک روز صبح، ایوان جوان و آندری ناگهان از دیدن 
پدرشان که بیش از یک دهه و بی خبر آن ها را 
ترک کرده بود، غافل گیر می شوند. پدر به آن ها 
پیشنهاد می دهد که با هم به ماهی گیری بروند. 
آندری، پسر بزرگ تر، از این تجدید دیدار شوق زده 
پدر  از  او،  برخلاف  کوچک تر،  برادر  اما  است، 
خشمگین است. فیلم و پایان عجیبش را می  توان 
تلویحی از روسیه تحت ریاست پوتین قلمداد کرد 
کلیسای  و  بین حکومت  ارتباط  بی پروایانه،  که 

ارُتودکس را به تصویر می کشد. 
فیلم های النا، لویاتان و بی عشق دیگر فیلم های این 
کارگردان بوده اند که مورد توجه منتقدان و مردم 

سراسر جهان قرار گرفتند.

الكساندر سوکوروف
 آلکساندر نیکلایویچ سوکوروف برای علاقه مندان 
به سینمای هنری در ایران بسیار شناخته شده 
است. سینمادوستان او را با فیلم هایی مانند »کشتی 
روسی«، »فاوست«، »مادر و پسر« و »پدر و پسر« 
می شناسند. »کشتی روسی« )۲۰۰۲( که اولین بار 
در جشنواره کن نمایش داده شده، درامی تاریخی 
سنت  آرمیتاژ  موزه  زمستانی  کاخ  در  که  است 
پترزبورگ گرفته شده و کل فیلم در یک نمای بلند 

و بی وقفه اتفاق می افتد.  
طلایی  شیر  جایزه  برنده   )۲۰11( »فاوست« 
جایزه  مهمترین  ونیز،  جشنواره  فیلم  بهترین 
قدیمی ترین و یکی از معتبرترین جشنواره های 

سینمایی دنیا، فیلمی است با الهام از نمایشنامه 
چهارگانه  آثار  از  چهارمین  که  گوته  مشهور 
)تترالوژی( سوکوروف درباره آثار فسادآور قدرت 
این  دیگر  فیلم  سیاسی محسوب می شود. سه 
که   )1999( »مولوخ«  از  عبارتند  چهارگانه 
نگاهی دارد به زندگی هیتلر دیکتاتور آلمان نازی، 
رهبر  لنین  زندگی  درباره   )۲۰۰1( »توروس« 
درباره   )۲۰۰4( »خورشید«  و  روسیه،  انقلاب 

هیروهیتو امپراتور پیشین ژاپن.

آندری کراوچوک
کارگردانی  به   ۲۰۰1 سال  تا  کراوچوک  آندری 
ساخت  ایده  بود.  مشغول  تلویزیونی  فیلم های 
سر  بر  را  کراوچوک  نام  که  فیلمی  »ایتالیایی« 
زبان ها انداخت به سال 1999 بر می گردد؛ زمانی 
که بحران اقتصادی روسیه باعث شده بود تا بسیاری 
در  یتیم  کودکان  و  تعطیل شده  پرورشگاه ها  از 
خیابان ها رها شوند. فیلمنامه نویسی به نام آندره 
رومانوف خبری را در یکی از روزنامه های روسیه 
خواند در مورد کودکی که به دنبال پیدا کردن مادر 
واقعی خود رفته است. کراوچوک پیش از آن یک 
فیلم کوتاه مستند در مورد پرورشگاه ها ساخته بود 
و رومانوف ایده تولید فیلمی بر اساس این داستان را 
با او در میان گذاشت. فیلم ایتالیایی با الهام از این 
ماجرا به کارگردانی اندری کراوچوک و با فیلمنامه ای 
از آندره رومانوف که در سال ۲۰۰5 منتشر شد، 

ساخته شده است. 
 به نظر می رسد »ایتالیایی« بیشتر قصد دارد تا چهره 
روسیه معاصر را به تصویر بکشد تا اینکه داستان 
کودک گمشده ای را که در جستجوی مادرش است، 
روایت کند. ما در این فیلم فقر، فساد، خانواده های 
از هم پاشیده و موسسات بحران زده را می بینیم. این 
فیلم به طور کلی در مورد زندگی در شهرستان های 
روسیه است. زندگی در شهرهای بزرگی مثل مسکو 

در  زندگی  از  متفاوت  کاملا  پترزبورگ  سنت  یا 
شهرستان هاست. جایی که نه شغلی هست، نه آینده 
و نه امید. به نظر می رسد همه مردم مثل کودکان 
پرورشگاهی فراموش شده اند. انگیزه ای ندارند تا برای 
زندگی خود بجنگند یا تلاش کنند تا زندگی شان 
را تغییر دهند. فقط زندگی خود را می پذیرند و 
امیدوارند شخصی بیاید و مشکلاتشان را حل کند. 
در چنین فضایی »وانیا« یک قهرمان واقعی است. او 
در مقابل همه می ایستد و برای به دست آوردن مادر 

خود تلاش می کند.

الكسی بالابانوف
 الکسی بالابانوف در ۲5 فبریه سال 1959 به دنیا 
آمده است و در 1۸ می سال ۲۰1٣ از دنیا رفته 
است، او یک فیلم ساز معروف روسی بود. بیشتر 
شهرت او به ساخت فیلم » برادر« در سال 199۷ 
بر میگردد که برای او شهرت زیادی در روسیه به 
همراه آورد. اگرچه فیلم های بعدی او هم آنقدر 
شوک آور بودند که باعث شود او به عنوان یک 
کارگردان کالت در بین دوستداران جدی سینما 

معرفی شود.
»محموله« دیگر فیلم مطرح الَکسی بالابانوف بود 
که فیلم های خود را براساس دوره های مختلف 
تاریخی می سازد. فیلم »محموله ۲۰۰« شوروی 
سال 19۸4 را از نگاه قاچاقچیان شب، به تصویر 
می کشد. بالابانوف تاکید کرده که قصد نداشته 
و  بی رحمی  اما  بسازد،  وحشت  ژانر  در  فیلمی 
خشونت اعمال شده در این فیلم، آن را تا حدی 
استاد  فیلم، یک  این  در  است.  آزاردهنده کرده 
برای  متواضع،  حال  عین  در  و  بی خدا  دانشگاه 
دیدار با برادرش، از شهر لنینسک به لنینگراد سفر 
می کند. بعد از آسیب دیدن اتومبیلش در طول 
مسیر، با زوج جوانی ملاقات می کند. او درنهایت 

وارد مزرعه قاچاقچیان می شود.

آشنایی با بهترین کارگردانان روس به مناسبت روز فیلم روسیه

از آندری تارکوفسکی تا سرگئی آیزناشتاین

سینمای روسیه نیز مانند ادبیات داستانی این کشور فیلم های بسیاری با مضامین متنوع انسانی دارد که توانسته در سراسر جهان طرفداران خاص خود را مجذوب خود کند و از دوران شوروی تاکنون شمار 
زیادی از کارگردان های روس زیادی بودند که با ساخت فیلم های اسرارآمیز، عرفانی، روان شناختی و طنز کنایه آمیز که عموما فضایی سرد غم انگیز داشته اند شهرتی جهانی پیدا کنند.

امروزه، سینمای روسیه، بسیاری از الِمان های فیلم سازی میراث گرفته شده از شوروی سابق را با سبک و شیوه مدرن ترکیب کرده، و به این ترتیب، جایگاه مستحكم و قدرتمندی را در دنیای سینما به خود 
اختصاص داده است. در ادامه به معرفی تعدادی از این کارگردان ها و آثار معروفشان می پردازیم.

ســـیم بی  اینترنـــت 
البرز: 3۵69 - 026بدون نیـــاز به خط تلفن

تهران: 74496 - 021

الكسی بالابانوفالكساندر سوکوروفآندری زویاگینتسفسرگئی آیزناشتاینآندری تارکوفسكی
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روزنامه

۷ فناوری

همکاری ایرانسل و هواوی در ارائه گوشی  اقتصادی

بازاریابی  در  مطرح  تبلیغاتی  شرکتهای  امروزه 
دیجیتال )دیجیتال مارکتینگ( با در نظر گرفتن 
مزیت ها، هزینه های پایین تر و همچنین بازگشت 
سرمایه بهتر در اینگونه روشها، برای مشتریان خود 
این نوع بازاریابی را به تبلیغات مستقیم ترجیح 
)دیجیتال  دیجیتال  بازاریابی  چراکه  می دهد. 
جای  کسب و کارها  از  بسیاری  در  مارکتینگ( 
گرفته  را  تبلیغات  و  بازاریابی  سنتی  روش های 

است.
آیا این ترجیح برای یک شرکت تحقیقات بازار نیز 
وجود دارد؟ آیا کسب و کارهایی که نیاز به درک 
عمیق و درستی از بازار خود دارند با همکاری یک 
کانون تبلیغاتی باید به روش های تحقیقات بازار 
دیجیتال روی  بیاورند یا هنوز هم روش های سنتی 

بهتر هستند؟
در این مقاله، انواع روش های تحقیقات بازار سنتی 
و دیجیتال شرح داده می شود تا با بررسی محل 
کاربرد و همچنین نقاط ضعف و قدرت این روش ها 

به سوالات بالا جواب داده شود.

الف- روش های سنتی تحقیقات بازار

)Focus Groups( 1. گروه های تمرکز
این روش برای خلق ایده و اشتراک نظرات مفید 
است. در این روش تعدادی از افراد با نقطه نظرهای 
مختلف همزمان در یک گروه گرد هم می آیند، 
وارد بحث می شوند تا نظرات یکدیگر را به چالش 
یا  فیلم برداری  توسط  افراد  این  نظرات  بکشند. 
در  می شود.  ضبط  و  ثبت  مشاهده  اتاق های 
بحث های اکتشافی به منظور کشف نگرش ها، 
الویت بندی خصوصیات محصول و تحلیل های 

قیاسی، می توان از این روش بهره گرفت.
تلفنی  یا  و  رو  در   رو   صورت  به  روش  این 
از  این روش درک عمیقی  انجام می پذیرد. در 
تفاوت های فردی،  نگرش ها، باورها و انگیزه های 
برای  بیشتر  روش  این  می آید.  بدست  افراد 
و  درمانی  خدمات  چون  حساسی  موضوعات 
در  سوالات  دارد.  کاربرد   B۲B کسب و کارهای 

این نوع تحقیق اغلب پایان باز و ساختار نیافته 
است. 

2. همراهی در فروشگاه یا مشاهدات میدانی 
)Accompanied Shops(

این روش یک محیط واقعی خرید را به وجود 
واقعی خرید صورت  در یک محیط  یا  می آورد 
می گیرد و در آن محقق در نظر دارد که عوامل 
انگیزشی و رفتار خرید مشتریان را درک و تحلیل 
کند. در این روش می توان به صورت فیلم برداری 
یا مشاهده عینی دست به جمع آوری اطلاعات زد.

)Ethnography( 3. قوم نگاری
منظور از قوم نگاری مشاهده یک فرد یا گروهی 
از افراد در محیط یا شرایط خاص است. به طور 
مثال بررسی و تحلیل نوع رفتار و عوامل تاثیرگذار 
بر رفتار خوداگاه و ناخودآگاه یک فرد در محیط 
کار. این روش نسبت به مشاهدات میدانی عمیق تر 

بوده و فقط با انسان و رفتار او سروکار دارد.

)Intercepts( 4. مصاحبه های ناگهانی 
یا  و  خیابان  در  را  افراد  محقق  روش  این  در 
مکان های دیگر متوقف می کند و از آنها سوالاتی 
می پرسد تا عوامل انگیزشی آنها را درک کرده و 
ترجیحاتشان را ثبت کند. در این نوع روش بینش 

کامل و سریعی از نظرات افراد بدست می آید.

)Survey( ۵. نظرسنجی
در این روش سوالاتی از قبل تهیه شده و به صورت 
پایان بسته )closed ended( پرسیده می شود. 
این روش اغلب به صورت تحقیق کمی صورت 
می پذیرد. از ابزارهای آن نیز می توان به پرسشنامه 
الویت  مشتریان،  پروفایل  ایجاد  در  کرد.  اشاره 
بندی نیاز مشتریان،  ارزیابی رضایت، اندازه گیری 
آگاهی از برند و ردیابی تغییرات در نگرش و نظرات 

مشتریان، می توان از این روش استفاده کرد.
در روش های سنتی تحقیق، محقق می تواند هر 
موقع که لازم بود در روند تحقیق مداخله کرده و 
نظرات و رفتار پاسخ دهندگان را زیر سوال برده و 
به چالش بکشد. نتایج و تفسیر اطلاعات دریافت 
شده می تواند تحت تاثیر رفتارهای غیر کلامی 
مانند حالت صورت، زبان بدن، تن صدا و رفتارهای 

عمومی پاسخ دهنده قرار بگیرد.
روش های سنتی تحقیقات بازار اغلب پرزحمت، 
دلیل  همین  به  هستند.  بر  هزینه  و  وقت گیر 
روش های دیجیتال و آنلاین تحقیقات بازار اخیرا 
بسیار پرکاربرد شده و کم کم جای بسیاری از 

روش های تحقیقات بازار را می گیرند.

ب- روش های دیجیتال تحقیقات بازار
 رشد سرسام اور استفاده از اینترنت و به طور خاص 
شبکه های اجتماعی به بازاریابان این فرصت را 
داده است که با مشتریان خود راحت تر ارتباط 
برقرار کنند. ابزارهای دیجیتالی چون شبکه های 
پیام های  ویدئو،  اشتراک  صفحه های  اجتماعی، 
متنی و ایمیل باعث تحول در روش های جمع 
آوری داده شده و به تعامل بیشتر و هدفمند تر 
به  ادامه،  در  زده اند.  دامن  مشرتیان  و  محققان 
معرفی برخی روش های تحقیقات بازار دیجیتال 

خواهیم پرداخت:

1. نظرسجی های آنلاین
در این روش سوالات به صورت ایمیل یا از طریق 
ابزارهای دیگر به پاسخ دهندگان فرستاده می شود. 
و  بازار کمی  از صنعت تحقیقات  بزرگی  بخش 
عددی، امروزه از طریق این روش صورت می گیرد. 
روشی که نه تنها سریع است بلکه به شدت مقرون 

به صرفه نیز می باشد.

2. گروه های تمرکز آنلاین
این روش زمینه ساز بحث های آنلاین بین افراد 
مختلف در یک زمان مشخص مثلا ۲ ساعته است. 
گروه های تمرکز آنلاین دسترسی به افراد هدفی 

که پیدا   کردن آنها سخت یا فقط از راه دور امکان 
پذیر است را فراهم می کند. به این روش تحقیقات 
هم زمان)synchronous research( نیز گفته 

می شود.

 Online( 3. انجمن های بحث و  گفتگو آنلاین
)Communities

وارد  همزمان  پاسخ دهندگان  روش  این  در 
انجمن های بحث و گفتگو می شوند، موضوع و 
سوالات را انتخاب کرده و با یکدیگر و همچنین 
با محقق به بحث و گفتگو می نشینند. این روش 
مناسب  به محصولات  واکنش ها  برای سنجش 

است. 

)Bulletin Boards( 4. تابلو اعلانات
پاسخ  که  دارد  وجود  فروم هایی  روش  این  در 
دهنده از قبل در آن ها ثبت نام کرده و هر زمانی 
که بخواهد می تواند وارد صفحه خود شود و به 
بحث در صفحاتی که توسط محقق ایجاد شده 
بپردازد. این روش معمولا ٣ تا ۶ روز طول می کشد 
غیرهمزمان  تحقیقات  آن،  به  دلیل  همین  به 
)Asychnorous Research( گفته می شود 
اولیه  بازخورد  دریافت  و  جایگاه سازی  برای  که 

محصول کاربرد دارد. 

)Social Media( ۵. رسانه های اجتماعی

فیسبوک،  اینستاگرام، توئیتر،  لینکدین، تلگرام و ... 
به کاربران اجازه می دهد اطلاعات و داستان های 
خود را اشتراک گذاری کنند و از بازخورد دیگران 
با خبر شوند. این روش برای شروع روند توسعه 

یک محصول بسیار مناسب است. 

6. داده های کلیكی
فضای آنلاین مکان مناسبی برای تحلیل علایق 
افراد است. اینکه چقدر و چگونه به تبلیغات آنلاین 
توجه می کنند، چقدر از وقت خود را در صفحه 
خاصی می گذرانند، بیشتر دست به جستجوی 
چه کلماتی می زنند و ... می تواند منبع عظیمی از 
داده ها را فراهم کند که با تحلیل آن ها رفتار افراد 
را بتوان پیش بینی و کنترل کرد. بسیاری از این 
داده ها توسط نرم افزارها و گوگل آنالتیکس و ... در 

دسترس محقق قرار می گیرد.
تحقیقات بازار دیجیتال دستیابی به طیف وسیعی 
ویژگی های  متفاوت،   فرهنگ های  با  افراد  از 
را  متنوع  نگرش های  و  مختلف  دموگرافیک 
امکان پذیر می کند. همچنین دسترسی به افراد 
در سنین پایین و کسانی که شاید در روش های 
حضوری نتوانند به راحتی ارتباط برقرار کنند، از 
این روش راحت تر است. از طرفی عدم مشاهده 
که  می شود  باعث  آنلاین  تحقیقات  در  افراد 
صورت،  حالت  بدن،  زبان  طریق  از  اطلاعات 

رفتارهای غیر کلامی و... دریافت نشود.

 انواع روش های تحقیقات بازار سنتی و دیجیتال؛

از »مشاهدات میدانی« تا »داده های کلیکی«

  دکتر علی قوامی 
محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی

و  تحلیل گر بازارسرمایه

پرسرعت  اینترنت  از  استفاده  متقاضیان 
همراه می توانند با تهیه گوشی Y۵ شرکت 
بهره مند  ایرانسل  ویژه  از خدمات  هواوی 

شوند.
این  ایرانسل،  عمومی  روابط  اعلام  بنابر 
گذاشتن  اختیار  در  هدف  با  همکاری 
قیمت  با  تکنولوژی  و  سرعت  همزمان 
که  شده  ارائه  مشترکانی  برای  اقتصادی 
قصد دارند از اینترنت پرسرعت، روی یکی 
معرفی  همراه  گوشی های  جدیدترین  از 

شده در بازار موبایل، بهره بگیرند.
افرادی که طی این طرح از طریق درگاه های 

فروش ایرانسل اقدام به خرید گوشی هواوی 
Y۵ کنند، همراه با آن یک عدد سیم کارت 
دائمی ایرانسل، ۲۰ گیگابایت اینترنت برای 
اینترنت برای ۶  ماه اول و 1۲ گیگابایت 
ماه بعد )ماهانه ۲ گیگابایت( نیز دریافت 

خواهند کرد.
علاوه بر این، مشترکانی که تا ۶ ماه بعد 
از راه اندازی سیم کارت ایرانسل در شبکه 
فعال باقی بمانند، به طور خودکار در قرعه 
سالانه  گیگابایتی  بسته های 1۰۰  کشی 

شرکت داده خواهند شد.
درگاه  طریق  از   Y۵ گوشی های 

نشانی  به  ایرانسل  آنلاین  فروش 
shop.irancell.ir و یا از طریق تماس 
ایرانسلی،  شماره های  از   ۶۰۰ شماره  با 
از   ۰9٣۶۶۰۰۰۰۰۰ شماره  با  تماس  یا 
شماره های غیرایرانسلی، در دسترس است.

جدیدترین  از  یکی   Y۵ گوشی های 
که  است  هواوی  شرکت  محصولات 
رده  در   ،۲۰1۸ سال  ماه  آخرین  در 
این  با کیفیت  اما  اقتصادی،  محصولات 
شرکت وارد بازار شد. این دستگاه دارای 
صفحه نمایش 5.45 اینچی و نمایشگر 
تمام صفحه با رزولوشن ۲95 پیکسل در 

هر اینچ است.
سیم  از  استفاده  با  پیش فرض،  طور  به 
کارت دائمی ارائه شده همراه  این گوشی ،  
برای  من«،  »ایرانسل  اپلیکیشن های 
کنترل حساب کاربری توسط مشترک و 
برای  ایرانسل،  اینترنتی  تلویزیون  »لنز«، 
مشترکان قابل استفاده است. کسانی که 
این گوشی ها را تهیه می کنند، بعد از فعال 
سازی سیم کارت خود به صورت دوره ای، 
از  استفاده  برای   ویژه ای  پیشنهادهای 
بسته های  تهیه  و  کاربردی  برنامه های 

اینترنت دریافت خواهند کرد.
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این ماندن دیگر جایز نیست
آقای مدیرعامل؛

»عرب« رفت، چرا »فتحی« 
نمی رود؟

ما  کشور  امروز  فوتبال 
»با  المثل  ضرب  مصداق 
پا  با  زند،  می  پس  دست 
پیش می کشد« شده است. 
مورد  در  مدیرعاملی  هر  از 
بپرسید،  او  شغلی  شرایط 
سریعا کاسه چه کنم دست 
می گیرد و از اوضاع و احوال 
فوتبال کشور و سختی هایی که در شغلش دارد سخن می 
گوید. آن قدر می نالد که دلمان می خواهد کنجی بنشینیم 
و به حال و روز کنونی او یک دل سیر گریه کنیم. اصولا 
عادت مدیرعامل های فوتبالمان شده که همیشه نیمه خالی 
لیوان را برای هواداران تیم های خود نمایان کنند و نیمه 
پر لیوان بماند برای خودشان و لذتی که پشت درب های 
بسته از نشستن روی صندلی مدیرعاملی می برند. یکی هم 
نیست که به آن ها بگوید، کسی به زور توپ و تفنگ شما 
را مدیرعامل نکرده که حالا بخواهید منت سر هواداران تیم 
خود بگذارید و ژست آدم های فداکار را بگیرید که برای 
خوشحالی هواداران، از جان، مال و خانواده خود زده اید و 

هیچ عایدی ندارید بجز خون دل خوردن! 
هیچ  که  شده  ای  زمانه  تشبیه،  بلا   ... من  برادر  نخیر 
گربه ای محض رضای خدا موش نمی گیرد. شما هم اگر 
فکر می کنید تحت فشار روحی و روانی هستید و همه چیز 
خود را فدا کرده اید، ما راضی به ضرر شما نیستیم و استعفاء 
را برای همین مواقع گذاشته اند. البته در تیم های خصوصی 
شرایط کمی متفاوت است ولی در تیم هایی مانند استقلال 
و پرسپولیس دیگر چرا؟ در شرایط کنونی بهترین کار را 
ایرج عرب انجام داد. تیمش فصل قبل قهرمان دو جام لیگ 
برتر و جام حذفی شده و تا فینال آسیا رفته است. اولین 
بازی فصل خود را هم برده و وضعیت خوبی دارد. اما در این 
شرایط هم عرب وقتی می بیند ممکن است نتواند موفقیت 
فصل گذشته را تکرار کند، عطای مدیرعاملی را به لقایش می 
بخشد. اما در استقلال شرایط کاملا متفاوت است. زمین و 
زمان معتقدند حضور فتحی در استقلال کارایی ندارد به جز 
خود آقای مدیرعامل. جالب اینکه در روزهایی که معاونان او 
هر کدام به یک سو رفته اند، معاون جدیدی انتخاب نمی 
کند تا به هواداران ثابت کند با یک دست می تواند چندین 
هندوانه بردارد. اما آیا چنین موضوعی در واقعیت هم قابل 

تحقق است؟
از همین جا خطاب به آقای مدیرعامل می گوییم که این 
ماندن دیگر جایز نیست و به احترام هواداران هم که شده 
برو تا شاید فرد جدیدی بیاید که کارایی بیشتری داشته 
را  همدلی  بتواند  و  باشد 
حلقه  است  ها  مدت  که 
گمشده استقلال است، 

به این تیم برگرداند.
اگر ایرج عرب یک دلیل 
داشت،  استعفا  برای 
فتحی هزار و یک دلیل 
دارد ولی خیلی عجیب، 
آن یکی رفت و این یکی 

خیال رفتن ندارد...

حرف آخر

مهدی تیموری

پس از نیم فصل نسبتا موفقی که »افشین 
کرد،  سپری  خوزستان«  »فولاد  با  قطبی« 
عاقبت چیزی جز جدایی در پایان فصل در 
انتظار افشین و فولاد به دلیل آنچه طرفین 
»عدم توافق بر سر جزئیات« نامیدند، نبود. از 
اول هم واضح بود که قطبی بدون تیم نمی 
ماند؛ فارغ از کیفیت فنی اش، به دلیل سبک 
بازی تماشاگرپسند و تهاجمی، کار کردن با 
جوانان، سازگاری در تیم های کم بضاعت 
و نهایتا جذابیت شخصی و کاریزمایش در 
کنار زمین، سرمربی صاحب سبک و محبوبی 
در شرق آسیا به شمار می رود. پیش از این 
دراز مدت  در  اینکه  نوشتیم؛  و  هم گفتیم 

مشخص خواهد شد »فولاد« از رفتن قطبی 
اگر  است!  واضح  چرا؟  است؛  شده  متضرر 
ایرانی وجود  گفته شود که »یک سرمربی 
سرمربیگری  دنیا  کشور  هفت  در  که  دارد 
کرده است«، به پاسخی جز »افشین قطبی« 
نوشتار سعی  این  در  حال  رسید.  نخواهید 
در تشریح این موضوع نداریم، بلکه عملکرد 
بسیار خوب افشین قطبی در همین مدت 
کوتاه )از هفته شانزدهم( در »شیجیاژوانگ 
گویای  چین(  اول  دسته  )لیگ  اوربرایت« 
تبحر بسیار بالا و توانایی خاص او در ایجاد 
خون تازه در رگ و ریشه تیم هایی است که 
اساسا »روح« لذت بردن از فوتبال را از دست 
داده اند. ارجاع می دهیم به پرسپولیس مدل 
سال ۸۶ و پس از آن، شیمیزو اس-پالس در 
جی لیگ که به مدت ٣ سال و نیم همکاری 
اش را با قطبی ادامه داد )که از این حیث، 
پس از »کنتا هاسه گاوا« از بازیکنان محبوب 
شیمیزو در دهه نود که به مدت پنج سال 
هدایت این تیم را از  سال ۲۰۰5 تا ۲۰1۰ 
بر عهده داشت، به لحاظ دوام در نیمکت داغِ 

شیمیزو، رکورددار است(. حال در ادامه نگاه 
مختصری داریم به عملکرد »افشین قطبی« 

در »شیجیاژوانگ اوربرایت«.

  6 بازی، ۵ برد و یک امتیاز اختلاف
  با صدر جدول 

هفته بیست و سوم لیگ یک چین هم به اتمام 
رسید و تیم تحت هدایت افشین قطبی نیز به 
یک برد دیگر رسید. »شیجیاژوانگ« در دیدار 
خارج از خانه موفق شد »هونگیون« را شکست 
دهد و 41 امتیازی شود. آن ها اکنون تنها یک 
امتیاز تا منطقه صعود - و حتی قهرمانی- فاصله 
دارند. این در شرایطی است که پیش از حضور 
مجدد قطبی در این تیم، آن ها در میانه 
جدول بودند. در شش بازی که که افشین 
قطبی هدایت این تیم چینی را بر عهده 
گرفته، حاصلش پنج پیروزی و یک شکست 
بوده که سه تا از این برد ها در خارج از خانه 

رقم خورده و اتفاق مثبتی که در ادامه فصل 
در انتظار یاران قطبی است، تعداد بازی های 
بیشتری است که در خانه دارند؛ البته گفتنی 

این تیم در دیدار بعدی به مصاف  است که 
»چانگ چوان یاتای« می رود؛ تیمی ثروتمند 
که فصل گذشته از سوپرلیگ سقوط کرد و 
حالا به دنبال بازگشت به جایگاه خود است و 
با امتیازی برابر با تیم »ژی چنگ« در صدر 

جدول تکیه زده است.
قطبی و شاگردانش باید امیدوار به شکست دو 
تیم صدرنشین در این هفته باشند چرا که در 
این صورت فرصت خوبی برای رسیدن به رتبه 
اول یا دوم خواهند داشت. هنوز ۷ دیدار دیگر 
برای شاگردان قطبی تا 
پایان فصل باقی مانده 
امتیازی   ۲1 است؛ 
تواند  می  که 
ظهور  ساز  زمینه 
افشین  امپراطوریِ 

در چین باشد!

6 بازی، 5 برد و یک امتیاز اختلاف با صدر جدول؛

امپراطوریِ افشین در چین

پس از اظهارنظر ها و بازخورد های به شدت 
کشور  ورزش  مسئولان  و  رسانه ها  منفی 
درباره صحبت مهدی تاج مبنی بر محروم 
کردن خبرنگاران - که ویدئویش در رسانه ها 
پخش شد - رئیس فدراسیون فوتبال حرفش 

را پس گرفت!
اگر  بود  گفته  جلسه ای  در  تاج  مهدی 
سوال  خبری  نشست های  در  خبرنگاری 
نامربوط کند، ممکن است تا چهار سال از 
حضور در ورزشگاه ها محروم شود. پس از این 
صحبت، سیل بازخورد های منفی از سوی 
مقامات  و  ارتباطات  کارشناسان  رسانه ها، 
عالی ورزش کشور روانه سئول و دفتر رئیس 
فدراسیون فوتبال شد. روز گذشته اما مهدی 
تاج در یک برنامه تلویزیونی تهدیدش را پس 
گرفت و گفت:»قصد و نیتی برای مسدود 

کردن جامعه زحمتکش رسانه ای ندارم.«
تاج درباره این موضوع توضیح داد: واقعیت این 
است که فدراسیون فوتبال در همان روزی که 
آن ویدئو منتشر شد، میزبان مدیران روابط 
عمومی و اصحاب رسانه و بیش از 1۸۰ نفر از 
همه رسانه های تصویری و رادیو و همه جراید 
بود و جلسه خوبی برای تعامل و همکاری 
بیشتر فدراسیون با جامعه رسانه شکل گرفت. 
یک نفر هم از AFC آمده بود و از 9 صبح تا 
ساعت شش و نیم جلسه بسیار خوبی داشتیم 
تغییرات  و  رسانه ای  فعالیت های  درباره  و 
مربوط به لیگ صحبت کردیم؛ بنابراین ما به 
تعامل علاقه و به آن اعتقاد داریم. خود من هم 

یک عنصر رسانه ای هستم.
وی افزود: موضوع این است که هیچ کس در 
فدراسیون فوتبال قصد و نیتی برای مسدود 
ندارد.  رسانه ای  زحمتکش  جامعه  کردن 
فقط مجلس شورای اسلامی جلسه ای درباره 
بررسی خشونت در ورزشگاه ها و جلوگیری 
از آن گذاشته بود. بحث های متفاوتی شد و 
متاسفانه صداوسیما بخشی از صحبت های 
را  بود  نیم  و  ساعت  یک  از  بیش  که  من 
پخش کرد. موضوع این بود که وقتی درباره 
خشونت بحث شد انتظار مدعوین این بود 
باید وضعیت ورزشگاه ها درست شود و  که 
ما هم گفتیم بخشی انجام شده و تکمیل تر 
خواهد شد. موضوع دوم این بود که گفتند 

مسئولان صحبت هایی  و  مدیران  از  بعضی 
بنده عرض کردم  می کنند که تنش زاست. 
که موضوعات مصاحبه در یک ربع مسابقه که 
برای مصاحبه با سرمربیان وقت است باید بر 
اساس آیین نامه های فیفا باشد و مدرس هم 
توضیح داد که در آن یک ربع فقط باید درباره 
مسابقه سوال شود. نه اینکه ما بخواهیم کسی 
را چهار سال محروم کنیم. ما قانونی هم برای 

محدود و محروم کردن چهار ساله نداریم.
یک  داد:  ادامه  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
نفر از همکاران ما که قبلا در AFC سوال 
نامربوطی کرده بود چند سال است از حضور 
در AFC محروم است و آن ها کارت او را 
چهار سال است ضبط کرده اند و ما پارسال 
چون  گفتند،  کردیم  معرفی  را  او  که  هم 
کارت  او  به  هنوز  کرده  سوال  غیرمرتبط 
نداده اند. موضوع از اینجا درآمد نه اینکه ما 

بخواهیم کسی را چهار سال محروم کنیم.
تاج یادآور شد: خیلی بد است که فقط بخشی 
از صحبت ها پخش شود و بعد هم بپرسند 
شما از چه قانونی استفاده می کنید که چهار 
سال محروم می کنید. چرا صحبت های ما 
حق  اگر  نشد؟  پخش  پخش،  حق  درباره 
پخش، پرداخت نشود باشگاه ها نمی توانند به 
حیات خود ادامه بدهند. یک مجری جسارت 
ندارد درباره حق پخش صحبت کند و مدام 
می گویند وقت نداریم و به ما ربطی ندارد و 

برویم آیتم ببینیم.
رئیس فدراسیون فوتبال درباره تمام شدن 
تحویل مدارک به کنفدراسیون آسیا تا روز 
شنبه و خطر حذف استقلال و پرسپولیس از 
آسیا تصریح کرد: مدارک باید تا شنبه آماده 
شود. کمیته بدوی که دوستان ما هستند، 
آقای گرشاسبی و درویش و برادران این را 
پذیرفته اند که مدارک را بررسی کنند. بعد 
از این اگر رای را صادر کردند و خدای نکرده 
مدارک کافی نبود و رای را بر ابطال مجوز 
حرفه ای صادر کردند باز این ها حق دارند به 
کمیته استیناف که از پیشکسوتان ورزش 
هستند یعنی اولیایی و مصطفوی که قدیمی 

هستند اعتراض کنند.

وقتی تاجِ فدراسیون عقب نشینی می کند!

مهدی صالحی

قضاوت با خودتان


